

中国海上油气

ZHONGGUO HAISHANG YOUQI

2010年 第22卷 第5期

目 次

· 油气勘探 ·

- 渤海海域新生代盆地结构与构造单元划分 周心怀 余一欣 汤良杰等 (285)
黄河口凹陷古近系东营组沉积层序格架与油气聚集 傅 强 付晓伟 夏庆龙等 (290)
北部湾盆地油气层识别图版的建立与应用 邹 雯 (296)
基于岩石物理模型的最优化 AVO 三参数同步反演方法 张世鑫 印兴耀 孔国英等 (300)
利用成像测井技术评价砂泥岩薄互层有效厚度 秦瑞宝 魏 丹 (305)

· 油气田开发 ·

- 海陆过渡相块状砂岩油藏“内嵌”夹层对开发效果的影响及开发技术对策 邹信波 罗东红 刘永杰等 (309)
高含水油田封堵大孔道堵剂用量计算新方法 姜汉桥 王硕亮 张 暖等 (314)
渤海砂岩油田岩石压缩系数经验公式研究 杨东东 戴卫华 张迎春等 (317)

· 钻采工程 ·

- 软件预测摩阻-随钻校正摩阻系数方法及其在 BZ34-1-D6 大位移井钻井中的应用 刘晓坡 廖前华 李 刚 (320)
海上油田注聚自动化控制系统设计与应用 邹万勤 谢祥恩 刘 敏等 (323)
深水水下防喷器控制系统蓄能器能力分析 盛磊祥 许亮斌 蒋世全等 (326)
科索 1 井溶洞性堵漏技术探索与应用 樊好福 王成岭 杨 军等 (330)

· 海洋工程 ·

- 两平台间短距离模块钻机直接滑移共享技术开发与应用 刘孔忠 夏美玉 夏松林等 (333)
基于光纤光栅传感器的细长柔性立管涡激振动响应实验 唐国强 吕 林 膳 斌等 (338)
深水半潜式钻井平台关键部位波浪载荷敏感性分析 白艳彬 刘 俊 张朝阳等 (344)
边际油田交接计量系统研究与应用 孙 钦 洪 毅 (349)

· 节能减排 降本增效 ·

- FPSO 灰水回收利用可行性分析与系统设计 谭静轩 白 刚 (352)
- 中国海油进军海洋能——将建设海洋能、太阳能和风能相结合的发电系统 (354)

CHINA OFFSHORE OIL AND GAS

Vol. 22, No. 5, 2010

CONTENTS

• PETROLEUM EXPLORATION •

- Cenozoic offshore basin architecture and division of structural elements in Bohai sea Zhou Xinhua Yu Yixin Tang Liangjie et al. (285)
Sedimentary sequence framework and hydrocarbon accumulation in Paleogene Dongying Formation, Huanghekou sag Fu Qiang Fu Xiaowei Xia Qinglong et al. (290)
Establishment and application of a recognition chart for hydrocarbon reservoirs in Beibuwan basin, South China sea Zou Wen (296)
An optimal simultaneous inversion method for AVO with three parameters on a petrophysics-model basis Zhang Shixin Yin Xingyao Kong Guoying et al. (300)
Estimating the effective thickness of a thin interbedded sandstone-shale formation by an imaging logging technique Qin Ruibao Wei Dan (305)

• OIL AND GAS FIELD DEVELOPMENT •

- Impacts of “embedded” beds within a massive sandstone oil reservoir of continental-oceanic transitional facies on its development effect and related countermeasures Zou Xinbo Luo Donghong Liu Yongjie et al. (309)
A new method to calculate blocking agent volume required for plugging channels in oilfields with high water cut Jiang Hanqiao Wang Shuoliang Zhang Yuan et al. (314)
Studying on an empirical formula of rock compressibility for sandstone oilfields in Bohai sea Yang Dongdong Dai Weihua Zhang Yingchun et al. (317)

• DRILLING AND PRODUCTION ENGINEERING •

- The method of friction prediction with software before drilling and friction factor correction while drilling and its application in extended reach well BZ34-1-D6 Liu Xiaopo Liao Qianhua Li Gang (320)
Design and application of offshore oilfield automatic polymer injecting control system Zou Wanqin Xie Xiang'en Liu Min et al. (323)
Capacity analysis on accumulator of deepwater subsea BOP control system Sheng Leixiang Xu Liangbin Jiang Shiquan et al. (326)
The exploration and application of cave sealing technology in Kosovo-1 well Fan Haofu Wang Chengling Yang Jun et al. (330)

• OCEAN ENGINEERING •

- Development and application of short-distance direct sliding technology of module drilling rig between two platforms Liu Kongzhong Xia Meiyu Xia Songlin et al. (333)
Application of the fiber bragg grating sensors in laboratory tests of the vortex-induced vibration of a long flexible riser Tang Guoqiang Lü Lin Teng Bin et al. (338)
Wave load sensitivity analysis of key joints of deepwater semi-submersible platform Bai Yanbin Liu Jun Zhang Chaoyang et al. (344)

- Research and application of custody metering system in marginal oil field Sun Qin Hong Yi (349)

• ENERGY SAVING AND EMISSION REDUCTION & COST REDUCTION AND PROFIT INCREASING •

- The feasibility analysis and system design for reutilization of the gray water on FPSO Tan Jingxuan Bai Gang (352)